
PENTRU ACEST AN

Piaþa mobilierului de birouri,
estimatã la 35-40 de milioane de euro
(Interviu cu Christophe Weller, Managing Partner COS)

Reporter: La ce valoare se ridicã
piaþa mobilierului de birou?

Christophe Weller: Nu existã sta-
tistici oficiale cu privire la valoarea
pieþei româneºti de mobilier de bi-
rou, însã estimez cã va atinge 35-40
de milioane de euro anul acesta,
fãrã sã includem vânzãrile de retail,
mai mare cu 25% faþã de anul tre-
cut, dar tot mai micã decât valoarea
de 80-100 de milioane de euro, pe
care o înregistra înainte de crizã.

Reporter: Ce perspective are
aceastã piaþã?

Christophe Weller: Am observat
o creºtere substanþialã a nevoilor
de mobilier pe piaþã ºi avem încre-
dere cã aceastã tendinþã va conti-
nua în urmãtoarele 18 sau 24 de
luni. Fie cã este vorba de reamena-
jarea birourilor actuale sau de relo-
carea în altele complet noi, care in-
clud ºi mobilier nou, considerãm
cã nevoile de mobilier ºi echipare

vor continua sã creascã.
Reporter: Ce strategie a abordat

compania ca sã depãºeascã perioa-
da de crizã?

Christophe Weller: Criza a fost
cea mai mare provocare pe care
am trãit-o. 2010 ºi 2011 au fost cei
mai grei ani, din punct de vedere al
vânzãrilor de mobilier. Firmele,
fiind îngrijorate de viitorul pieþei,
nu mai investeau în mobilier nou.
ªi aceasta a fost o situaþie genera-
lã, peste tot în lume, aºa cã nici nu
am vãzut multe companii noi care
sã vinã sã investeascã în România.

Dar ne-am adaptat. Acest lucru a
însemnat cã trebuia sã fim mai efi-
cienþi ºi mai buni decât înainte. A
fost o provocare sã ajustãm preþu-
rile, dar, paradoxal, a trebuit sã mã-
rim costurile ca sã putem deservi
clienþii care erau mai pretenþioºi.
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Piaþa mobilierului pentru birouri ar putea atinge, în acest an, o valoare de

35-40 de milioane de euro, cu 25% mai mult faþã de anul trecut, dupã cum ne-a

spus Christophe Weller, Managing Partner în cadrul companiei COS, care oferã

soluþii complete pentru mobilarea spaþiilor de birouri. Domnia sa ne-a precizat,

în cadrul unui interviu, cã valoarea estimatã a pieþei de profil este mult mai

micã decât nivelul de 80-100 de milioane de euro, înregistrat înainte de crizã.

Christophe Weller ne-a vorbit atât despre tendinþele pieþei, cât ºi despre evo-

luþia activitãþii companiei pe care o reprezintã.



Ne-am asumat riscul sã creºtem
anumite costuri, iar acest fapt a dat
rezultate.

Astfel, am avut o scãdere de nu-
mai 20% comparativ cu maximul
cifrei de afaceri pe care am rapor-
tat-o, de aproape 15 milioane de
euro în 2008 ºi 2009. De asemenea,
am reuºit sã rãmânem profitabili în
toatã aceastã perioadã ºi sã conti-
nuãm sã investim.

Reporter: Va gândiþi sã vã extin-
deþi prezenþa ºi în alte þãri?

Christophe Weller: Nu, ne extin-
dem doar local. Ne-a luat 17 ani sã
deschidem al doilea showroom în
România, dar nu ar trebui sã ne ia
atât de mult sã-l deschidem pe al tre-
ilea. Anul trecut, am angajat un re-
prezentant full-time în Timiºoara ºi
am þintit Iaºi-ul ca un potenþial am-
plasament pentru extindere, în viito-
rul apropiat. Creºterea României s-a
accelerat, aºa cã ºi propriile noastre
evoluþii vor avea un ritm mai alert.

Cluj, ºi în general Transilvania,
ne-au interesat de mult timp. Am
finalizat în mod frecvent proiecte
în aceastã regiune, dar aveam ne-
voie de semne mai încurajatoare
ca sã avem, efectiv, un birou în
Cluj. Marele factor declanºator a
fost finalizarea propriului birou
Steelcase, în 2011-2012, care a co-
incis cu angajarea unui reprezen-
tant full time în Cluj-Napoca. În ul-
timii doi ani, folosind biroul Steel-
case ca exemplu, persoana respec-
tivã a dezvoltat o afacere de apro-
ximativ 2 milioane de euro.

Celãlalt factor declanºator este
dezvoltarea imobiliarã întâlnitã în
regiune, acesta fiind întotdeauna
un factor major în propria noastrã
dezvoltare.

În final, a trebuit sã simþim cã pia-
þa este pregãtitã pentru tipul ºi an-

vergura activitãþii noastre. Nu vin-
dem doar produse, suntem mai
degrabã consultanþi în strategia
spaþiului de lucru, furnizând me-
diul de lucru personalizat, conform
nevoilor ºi obiectivelor clienþilor.

De câþiva ani, simþim cã Transilva-
nia ºi Clujul sunt din ce în ce mai
receptive la modul nostru de abor-
dare.

Reporter: Ce servicii conexe oferiþi?
Christophe Weller: Livrarea ºi in-

stalarea tuturor produselor achizi-
þionate ºi închirierea de mobilier.

Reporter: Ce tendinþe sunt în
acest an, atât legate de modele,
cât ºi de culori ºi materia primã uti-
lizatã?

Christophe Weller: Piaþa mobi-
lierului de birou urmeazã oarecum
dorinþa firmelor de a stimula cola-
borarea între angajaþii lor. Spaþiile
largi de birouri cu despãrþitoare
scunde sunt preferate, în detri-
mentul zidurilor ºi birourilor închi-
se. Sunt prevãzute mai multe spaþii
de izolare, cu scaune ºi mese cu un
aspect mai destins, pentru întâlniri
informale ºi brainstorming. Printre
altele, seturile de mobilier trebuie
sã fie confortabile ºi sã ofere mobi-
litate utilizatorilor.

Conceptul minimalismului se
aplicã ºi interioarelor de birouri din
România, din motive estetice, dar
ºi practice ºi economice. Din punct
de vedere al decoraþiei, ni se cere
sã realizãm design elegant, pur ºi
care sã ocupe puþin spaþiu, nu doar
pentru cã poate fi mai ieftin.

Folosirea tehnologiei a ajutat, de
asemenea, minimalismul, per-
miþând aceluiaºi spaþiu sã fie mul-
tifuncþional, fie cã este nevoie de o
teleconferinþã sau o prezentare.

În mod cert, astãzi, în România,
cu interioarele potrivite, putem fi
mai eficienþi ºi mai productivi
într-un spaþiu mai mic, cu mai puþi-
ne obiecte.

Este exact ceea ce ne propunem
sã facem pentru clienþii noºtri.

Printre cele mai importante ten-
dinþe în spaþiul de lucru se numãrã:
importanþa stãrii de bine; mobilita-
tea angajaþilor; integrarea mobilie-
rului, tehnologiei ºi arhitecturii inte-
rioare, pentru a asigura modularita-
tea spaþiului (modul în care spaþiul
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poate fi reorganizat în mod dinamic
atunci când împrejurãrile o cer), pre-
cum ºi reducerea spaþiului ocupat ºi
creºterea performanþei oamenilor.

Reporter: Ce buget alocã clienþii
pentru amenajarea biroului?

Christophe Weller: Bugetul con-
teazã, dar nu este întotdeauna ne-
cesar sã fie foarte mare. În prezent,
avem aproximativ 1.400 de clienþi
în România. În fiecare an, primim
aproximativ 1.000 de comenzi, în
medie de 15.000 sau 16.000 de
euro fiecare, dar o mare parte din-
tre ele sunt comenzi de 5.000 de
euro sau mai mici.

Reporter: Cum s-au educat con-
sumatorii, în aceºti ani de crizã?

Christophe Weller: Ca în multe
alte sectoare, clienþii cer mai mult
ºi mai bine pentru sume mai mici.
Folosind criza ca pretext, ei cer tu-
turor sã reducã preþurile din ce în
ce mai mult. În acelaºi timp, sunt
mult mai atenþi când este vorba sã
construiascã un mediu de birouri
adecvat ºi eficient pentru angajaþii
lor, fiind deseori la curent cu cele
mai noi tendinþe implementate în
alte þãri.

Reporter: Ce cifrã de afaceri aþi
realizat anul trecut?

Christophe Weller: Cifra de afa-
ceri din 2014 a fost de 16,3 milioane
de euro, comparativ cu 16,3 milioa-
ne euro în 2013 ºi 11,3 milioane
euro, în 2012. Pentru acest an, esti-
mãm o cifrã de afaceri de 18 milioa-
ne de euro. Ne dorim sã ajungem la

25 de milioane de euro, în trei ani.
În prezent, avem aproximativ 70

de angajaþi, adicã o structurã ce
poate face faþã activitãþii noastre
curente ºi care poate acoperi o ci-
frã de afaceri de 16 milioane de
euro ºi chiar mai mult.

Reporter: Pe ce vã bazaþi când
faceþi aceste estimãri?

Christophe Weller: Ne bazãm
mult pe birourile noastre din Cluj-Na-
poca. Eu cred cu tãrie cã biroul din
Cluj-Napoca va avea rezultate bune
anul acesta ºi va genera un total de 3
milioane de euro ºi chiar peste.

Restul va veni preponderent de
la Bucureºti ºi Timiºoara. Vedem,
de asemenea, potenþial în oraºe
cum ar fi Oradea, Arad ºi Iaºi.

În Bucureºti, pânã la sfârºitul anu-
lui vor exista relocãri în unele din-
tre clãdirile existente. De aseme-
nea, cãutãm clienþi noi.

Piaþa româneascã de profil va
rãmâne activã, deoarece existã clã-
diri noi de birouri. Considerãm cã
interesul societãþilor comerciale

strãine care vin pentru prima oarã
în România este în creºtere.

Reporter: Ce produse oferã COS
ca sã se diferenþieze de ceilalþi pro-
ducãtori din domeniu?

Christophe Weller: Am început
doar prin vânzarea de mobilã, în
octombrie 1997, reprezentând
doar un singur producãtor: Steel-
case - liderul mondial în mobilier
de birou. În prezent, le propunem
clienþilor noºtri soluþii complete,
de la design pânã la execuþie, pen-
tru toate nevoile care þin de spaþii
de lucru, incluzând dotãri arhitec-
turale ºi interioare pentru presiu-
nea medie efectivã/încãlzire, venti-
laþie ºi rãcire. Singura parte pe care
n-o avem încã este construcþia
efectivã de structuri. În rest, putem
face totul, propunând diverse op-
þiuni (de design-uri ºi preþuri) pen-
tru fiecare categorie de produse,
inclusiv mobilier. Aceste evoluþii,
atât orizontale, cât ºi verticale, au
venit cã urmare a ascultãrii dorin-
þelor clienþilor noºtri ºi oportunitã-

þilor de piaþã. Am început cu mobi-
lier Steelcase, dar foarte curând, în
1998, am adãugat soluþii de împãr-
þire a spaþiului ºi cu covoare, ca ur-
mare a cererii clienþilor noºtri.
Dupã aceea, am adãugat speciali-
tãþi pe mãsurã ce am angajat
personal specializat, cum ar fi de-
signeri, ingineri constructori ºi in-
gineri MEP (mean effective pressu-
re - presiunea medie efectivã).
Clienþii noºtri sunt mulþumiþi de
oportunitatea de a avea un singur
contract, un singur furnizor pentru
toate nevoile lor, respectiv o solu-
þie completã implementatã pentru
spaþiile de lucru. Am considerat cã
piaþa era gata pentru o asemenea
ofertã ºi am avut dreptate, ju-
decând dupã rezultate.

Pentru noi, asumarea responsabi-
litãþii pentru întregul proces este o
provocare mai mare, dar atunci
când livrãm clientului rezultatul fi-
nal ne simþim mândri.
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